
 

 

 
 
 
Spoštovani gospod minister, 

 
name se je obrnil Sindikat pridobivanja energetskih surovin Slovenije (SPESS), ki zastopa interese in pravice 
delavcev, zaposlenih v premogovništvu, v zvezi s prizadevanji za zakonsko ureditev poklicnega upokojevanja 
rudarjev.  
 
Sindikat je dopis z omenjeno tematiko meseca julija naslovil tudi na vas. V njem so med drugim zapisali, da 
analize Kapitalske družbe kažejo, da bi bila ustrezna prispevna stopnja za financiranje dodane dobe v 
celotnem obdobju zaposlitve 11,03 % in da bodo člani iz SDM 4 = 12/17 imeli v obdobju do leta 2050 
primanjkljaj vplačila sredstev za več kot 11,4 milijona evrov. Najvišji primanjkljaj se kaže po letu 2030, ko ne 
bo več zavarovancev, ki so bili vključeni v sistem bonificirane delovne dobe, ki je veljal do 31. 12. 2000. To 
bi pomenilo, da se rudarji ne bi mogli predčasno upokojevati, ker bodo imeli na računih premalo sredstev.  
 
Šaleška dolina je v obdobju prestrukturiranja in skupaj z vsemi deležniki se zavzemamo za pravičen prehod, 
za socialno varnost posredno in neposredno zaposlenih v premogovniški in energetski dejavnosti. 
Nezaupanje rudarjev v uspešnost procesa prestrukturiranja je veliko, zato sta podpora in sodelovanje 
lokalne skupnosti in pristojnih ministrstev še toliko pomembnejša.  
 
Kot lokalna skupnost si nenehno prizadevamo za varstvo pravic rudarjev, zato je potrebno najti ustrezno 
sistemsko rešitev znotraj obstoječe zakonodaje ali urejanje pravic rudarjev umestiti v nov Zakon o 
postopnem zapiranju Premogovnika Velenje, ki ga bomo v lokalni skupnosti podprli. Verjamem, da se vsi 
skupaj zavzemamo za pravičen prehod, zato vas prosimo za aktivno sodelovanje. 
 
Prijazen pozdrav in SREČNO! 
 

 
Peter Dermol 
 
 
 
 
VELENJE, 10. NOVEMBER 2022 


